



uOttawa

CALL FOR PAPERS – APPEL DE COMMUNICATIONS

(Le français suit)

Conference on the Economics of Immigration

Conference Theme:

**The Economic Contribution of Immigration in Canada.
What do we know? What does it mean for policy?**

Program Chairs:

**Gilles Grenier, University of Ottawa
and
Chris Worswick, Carleton University**

The Research Group on the Economics of Immigration at the University of Ottawa (<http://www.socialsciences.uottawa.ca/grei-rgei/eng>), in partnership with Citizenship and Immigration Canada and Human Resources and Skills Development Canada, is organizing a conference on the Economics of Immigration at the **University of Ottawa, on October 29 and 30, 2010**.

You are invited to present a paper or organize a complete session. **Registration, travel and accommodation expenses for one author/presenter of an accepted paper will be covered up to \$2000** (as long as they meet the University of Ottawa travel expense guidelines— http://web5.uottawa.ca/admingov/policy_21.html). Graduate students are especially encouraged to submit papers. Issues of interest include (but are not limited to):

- The causes of chronic poverty among immigrants.
- The challenges of having foreign credentials recognized in Canada.
- The economic performance of immigrants in Canadian regions and in language minority situations.
- Diaspora and network effects.
- The socio-economic performance of children of immigrants.
- Comparative economic performance of economic immigrants, family class immigrants and refugees.

- The impact of immigrants and of temporary foreign workers on wages and employment of domestic workers.
- New policy initiatives on immigrant selection (e.g., provincial nominee programs)
- The pros and cons of the brain drain.

Among other highlights, the conference will include the following keynote speakers:

David Bloom (Harvard University)
Christian Dustmann (University College of London)

To submit a paper, you will need to provide:

- The title of the paper; an abstract of the paper; and the names and contact information for all authors, including mailing and e-mail addresses and phone numbers. (Please forward information to rgeiconf@uottawa.ca).

To submit a complete session, you will need to provide:

- The title and a brief description of the session; an abstract for suggested papers for the session; names and affiliations of all potential authors; and the name and contact information of the person proposing the session. (Please forward information to rgeiconf@uottawa.ca).

The deadline for submissions is July 15, 2010. Decisions concerning the inclusion of papers and sessions will be announced by August 31, 2010.

Any questions can be directed to the program chairs:

Gilles Grenier
 Department of Economics
 University of Ottawa
 55 Laurier E. (10118)
 Ottawa, ON
 K1N 6N5
gilles.grenier@uottawa.ca

Or Chris Worswick
 Department of Economics
 Room B-849, Loeb Building
 Carleton University
 1125 Colonel By Drive
 Ottawa, ON K1S 5B6
christopher_worswick@carleton.ca

Conférence sur l'économie de l'immigration

Thème de la conférence :

**La contribution économique de l'immigration au Canada.
 Ce que nous savons. Ce que cela signifie pour les politiques.**

Responsables du programme :

Gilles Grenier, Université d'Ottawa

et
Chris Worswick, Carleton University

Le groupe de recherche sur l'économie de l'immigration de l'Université d'Ottawa, (<http://www.socialsciences.uottawa.ca/grei-rgei/fra>) en partenariat avec Citoyenneté et Immigration Canada et Ressources humaines et développement des compétences Canada, organise une conférence sur l'économie de l'immigration à **l'Université d'Ottawa, les 29 et 30 octobre 2010**.

Vous êtes invité(e) à présenter une communication ou à organiser une session complète. **Les frais d'inscription, de voyage et d'hébergement pour un auteur / présentateur d'une communication acceptée seront couverts jusqu'à concurrence de 2000 \$** (tant qu'ils respectent les directives de frais de voyage de l'Université d'Ottawa — http://web5.uottawa.ca/admingov/reglement_21.html). Les étudiants diplômés sont particulièrement encouragés à soumettre une communication. Les questions d'intérêt incluent (sans y être limitées):

- Les causes de la pauvreté chronique chez les immigrants.
- Les défis de la reconnaissance des compétences étrangères au Canada.
- La performance économique des immigrants dans les régions canadiennes et parmi les minorités linguistiques.
- Diaspora et effets de réseaux.
- La performance socio-économique des enfants d'immigrants.
- Comparaison des performances des immigrants économiques, des immigrants de la catégorie du regroupement familial et des réfugiés.
- L'impact des immigrants et des travailleurs étrangers temporaires sur les salaires et l'emploi des travailleurs nés au Canada.
- Nouvelles initiatives de politiques de sélection des immigrants (p. ex., les candidats des provinces).
- Les avantages et les inconvénients de la fuite des cerveaux.

Parmi les autres points saillants, la conférence comprendra des allocutions par :

David Bloom (Harvard University)
Christian Dustmann (University College of London)

Pour soumettre une communication, vous devez fournir :

- Le titre de la communication ; un résumé ; les noms et les coordonnées de tous les auteurs, y compris l'adresse postale, le courriel et le numéro de téléphone. (Veuillez transmettre ces informations à rgeiconf@uottawa.ca).

Pour soumettre une session complète, vous devez fournir :

- Le titre et une brève description de la session ; un résumé des communications suggérées pour la session ; les noms et les affiliations des auteurs potentiels ; le nom et les coordonnées de la personne qui propose la session. (Veuillez transmettre ces informations à rgeiconf@uottawa.ca).

La date limite des soumissions est le 15 juillet 2010. Les décisions relatives à l'inclusion des communications et des sessions seront annoncées au plus tard le 31 août 2010.

On peut poser des questions aux responsables du programme :

Gilles Grenier
Département de science
économique
Université d'Ottawa
55 Laurier E. (10118)
Ottawa, ON K1N 6N5
gilles.grenier@uottawa.ca

ou

Chris Worswick
Department of Economics
Room B-849, Loeb Building
Carleton University
1125 Colonel By Drive
Ottawa, ON K1S 5B6
christopher_worswick@carleton.ca